
a výstražného systému - nový bezdrátový rozhlas. Celkové 
náklady činily 2,020.647,- Kč na rozhlas a 129.000,- Kč 
na digitální povodňový plán. Dotace je v tomto případě 
70 %. Původní rozhlas dosluhuje a na mnoha místech 
není slyšet. Opravovat jej bylo už velmi problematické. 
Nový rozhlas umožní hlášení v obou částech obce naráz  
i odložené hlášení. Ještě nějaký čas bude trvat, než se vyladí 
nastavení hlasitosti jednotlivých hlásných míst. Proto Vás 
chci požádat o spolupráci. Pokud bude reproduktor poblíž 
Vašeho domu příliš hlasitý či naopak nebude dobře slyšet,  
ohlaste to na obecní úřad nebo obecním zaměstnancům, 
když je potkáte na ulici.

Ročník  XIX. číslo 1. Leden - únor  2018Občasník pro Příkazy a Hynkov

Vážení spoluobčané,

vánoční stromy už od začátku prosince svítí v obou částech 
obce a my prožíváme onen požehnaný adventní čas. 
 Předvánoční jarmark ve velkém sále Záloženského 
domu s kulturním programem na návsi, letos v pořadí už 
třetí, byl trochu jiný než ty dva předcházející. Před Záložnou 
bylo postaveno pódium a na něm nám pak zahrály obě 
pozvané kapely. Se stavbou i bouráním pódia pomáhalo 
mnoho ochotných chlapů, co šli zrovna okolo, kterým 
bych chtěl touto cestou moc poděkovat. Skoro čtyři hodiny 
nás bavila skupina Wagón z Krnova, jejíž členové hraní  
a zpívání prokládali humornými historkami. Mateřská 
škola svým pěkným vystoupení vyplnila pauzu mezi 
pozvanými kapelami. Od 15 hodiny  začalo vystoupení 
dnes už legendární kapely Poutníci. Během jejich 
vystoupení se setmělo, rozsvítil vánoční strom a panovala 
ta pravá předvánoční atmosféra. Některým spolkům došel 
punč, ale to nevadilo, protože Hasiči z Příkaz to zachránili. 
Nevím, kde sehnali suroviny na vaření dalších a dalších 
kotlíků tohoto žádaného nápoje, ale hlavní je, že si uměli 
poradit.
 O prodejce na jarmarku se vzorně staraly členky naší 
kulturní komise, jež společně s obecními zaměstnanci 
jarmark organizačně velice pěkně zvládaly. Škola opět 
provozovala kavárnu v šatně před vstupem do velkého 
sálu a návštěvníci si mohli pochutnávat na dnes už 
vyhlášených koláčích připravených ve školní  kuchyni. 
Sokoli z Příkaz dopředu hlásili, že letošní zabíjačka se 
jim obzvláště povedla a všichni, kdo ochutnali, jim museli 
dát za pravdu. Na svém stánku pak ještě prodávali punč 
pro děti i dospělé. Myslivci opět uvařili luxusní gulášek, 
jehož autory byli Pepa Půr a Ivo Lakomý. Hasiči z Příkaz 
se ujali udírny, vaření punče a podávání dalších nápojů, 
které hlavně v zimě zahřejí. Na společném stánku hasičů  
a sokolů z Hynkova byly připraveny langoše, bramboráky, 
punč a další dobroty. Bohužel, během jarmarku došlo  
k opakovanému výpadku elektřiny pro jejich stánek, ale 
ani to jim nakonec neubralo nic z jejich snahy uspokojit 
maximum zákazníků. Všem, kteří se během celého 
jarmarku starali o to, abychom měli co pojídat a popíjet, 
patří obrovské poděkování.  

 Závěrem roku se konečně podařilo realizovat opakovaně 
podanou žádost o dotaci na vybudování varovného  

 Vážení spoluobčané, 
 přeji Vám jménem všech zastupitelů obou částí 
obce, jménem obecních zaměstnanců a také jménem 
svým šťastné, radostné a veselé Vánoce, hodně zdraví, 
spokojenosti a dobrou náladu v roce 2018

Jarek Sívek

www.prikazy.cz
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VÍTÁNÍ  DĚTÍ

 Dne 12.11.2017 se v obřadní síni OÚ Příkazy konalo 
slavnostní vítání nových občánků. Do pamětní knihy obce 
Příkazy byly zapsány tyto děti:

Eliáš Ganzwohl,
Jan Studený,
Antonín Hymr,
Theodor Lang
Filip Měřil

 Další fotografie z vítání dětí, ale i z jiných akcí, 
naleznete ve fotogalerii na www.prikazy.cz

Zprávy z Rady
	 Vážení	 čtenáři,	 ve	 sloupku	 VÍTE	 ŽE,	 Vás	 chceme	
informovat	o	zajímavých	věcech	projednávaných	Radou	obce,	
která	se	pravidelně	schází	každých	čtrnáct	dní.	Vybrali	jsme	pro	
Vás	ty	nejzajímavější:

Rada obce schválila:
l cenovou	 nabídku	 společnosti	 MODOS,	 spol.	 s	 r.o.	 
z	 Olomouce	 na	 akci	 Kanalizace	 Příkazy-Hynkov,	 stoka	 A3-	
stavební	úpravy	stávající	kanalizace	na	Hynkově,	od	křižovatky	
u	hospody	Pod	Lucernou	směrem	k	domu	paní	Vočkové	v	délce	
100	m	za	cenu	402.597,60	Kč	bez	DPH
l dodatek	č.	3	ke	smlouvě	o	dílo	se	společností	Atelier	URBI	
s.r.o.,	 Brno	 na	 vícepráce	 na	 návrhu	 nového	 územního	 plánu	
obce,	spojené	se	zapracováním	nových	skutečností	a	změn	dle	
požadavku	obce,	projednání	 s	dotčenými	orgány	 státní	 správy	
a	provedení	nové	digitalizace	návrhu	v	k.ú.	Hynkov	po	zapsání	
komplexní	pozemkové	úpravy,	za	cenu	80.828,-	Kč	vč.	DPH
l smlouvu	o	sdružených	službách	dodávky	zemního	plynu	se	
společností	Pražská	plynárenská,	a.s.,	Praha	na	období	od	1.1.	
2018	do	31.12.2019,	jako	výsledek	on-line	výběrového	řízení.
Roční	úspora	proti	stávajícímu	ceníku	dominantního	dodavatele	
dle	výpočtu	společnosti	ENTERPLEX	činí	105.448,-	Kč
l smlouvu	 o	 zřízení	 služebnosti	 inženýrské	 sítě	 -	 vedení		
teplovodu	mezi	obcí	Příkazy	jako	povinný	ze	služebnosti	a	ZD	
Unčovice	jako	oprávněný	ze	služebnosti	za	jednorázovou	úplatu	
1000,-	Kč

Vánoce

Jiří Winkler

Vánoce, to jsou vzpomínky
spíše na dětská léta.

Od mouky ruce maminky,
z nichž cukroví pak vzkvétá.

V dětských očích plamínky,
adventní věnec na stole,
dárky zas někde ukryty
a hledat je vždy řehole.

To je i vůně jehličí,
co provonělo byt

a olovo, když zasyčí,
může nám osud vyjevit.

To napětí, zda splnilo se
všechno, co jsme si přáli,
koledy znějící v rozhlase

nám celý večer hráli.

To byla doba s maminkou 
a s tátou, co tě hladí.

To vše je dnes jen vzpomínkou.
...Tak Vánoce měli jsme rádi.

Do nového roku…

 Čeština je jazyk bohatý na slova. Jen je správně 
seskládat a užít. Moc bych nám všem přála, aby se nám  
v novém roce a v celém našem žití dařilo naplnit poselství 
slov mně neznámého autora:

Život je nekonečně zajímavý,
vždycky se stane to, co jste nečekali.

Život Vás vždycky překvapí,
je to jeho sport, řemeslo, jeho zábava.

Život je štěstí, umíte-li si jej naplnit něčím krásným,
radostným, co stojí za to, aby se žilo.

Život je radost, máte-li zlatý klíček ke štěstí,
umíte doufat, věřit a mít se rádi.

Každý den je jen jednou v životě,
a proto si ho nesmíme pokazit.

Mgr. Božena Mikolajczyková

www.prikazy.cz
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l cenovou	 nabídku	 AAP	 akustika	 a	 hluk	 s.r.o.,	 Ostrava	 –	
Mariánské	Hory	 na	měření	 hluku	 a	 doby	 zvuku	 a	 dozvuku	 v	
restauraci	Záložna	Příkazy	za	cenu	celkem	7.865,-	Kč	vč.	DPH.
l pravidla	pro	vítání	nových	občánků	obce	Příkazy	s	účinností	
od	1.1.2018	Jedná	se	o	navýšení	finančního	daru	na	3.000,-	Kč	 
a	ceny	za	hračku	na	200,-	Kč	na	jedno	dítě.
l zakoupení	1	ks	modrý	kontejner	o	objemu	1100	 l	 	 a	1	ks	
žlutý	 kontejner	 o	 objemu	 1100	 l	 na	 separovaný	 odpad.	 Oba	
budou	 umístěny	 v	 Příkazích	 u	 hasičské	 zbrojnice.	 Stávající	
kontejner	se	rozpadá	a	toto	místo	je	neustále	přetíženo.
l výsledek	e-aukce	silové	elektřiny,	kterou	pro	obec	provedla	
společnost	 Enterplex.	 Vítězem	 on-line	 výběrového	 řízení	 na	
dodavatele	elektrické	energie	v	nízkém	napětí	se	stala	společnost	
Amper	Market	a.s.,	Praha	s	nejlepší	nabídkou	podané	ceny	na	
smluvní	období	od	01.01.2018	–	31.12.2019.
l nový	ceník	na	pronájem	malého	sálu	v	Záloženském	domě	
od	1.1.2018-	1.000,-	Kč	bez	DPH	pro	občany	a	organizace	obce,	
1.500,-	Kč	bez	DPH	pro	ostatní
l nájemné	 za	 pronájem	vodovodu	od	 společnosti	Moravská	
vodárenská	za	období	od	1.1.2017	do	31.10.2017	ve	výši	20	tis.	
Kč	bez	DPH.	
l dodatek	 č.	 2	 ke	 smlouvě	 o	 umístění	 a	 provozování	
kontejnerů	mezi	TextiEco	a.s.,	Boskovice	a	obcí	Příkazy	–	jedná	
se	o	umístění	kontejneru	na	textil	na	Hynkově	u	školy
l nabídku	 společnosti	 Lamberga	 s.r.o.	 na	 nákup	 nových	
svítidel	za	akční	cenu	5.990,-	Kč	vč.	DPH/	1	světlo,	v	počtu	24	
ks	pro	nové	osvětlení	ulice	od	vlakového	nádraží	po	středisko	
zemědělského	družstva	v	Příkazích	

Rada obce vzala na vědomí
l Veřejnou	 vyhlášku	 Ministerstva	 zemědělství,	 odbor	
hospodářské	 úpravy	 a	 ochrany	 lesů.	Opatření	 obecné	 povahy:	
Ministerstvo	zemědělství	nařizuje	vlastníkům	lesů	na	území	ČR	
zpracování	těžeb	nahodilých,	nejpozději	do	31.3.2018.

Zprávy z 21. zasedání Zastupitelstva obce dne 7.12.2017
 
Zastupitelstvo obce schválilo:
l Pravidla	rozpočtového	provizoria	na	rok	2018
l Střednědobý	 výhled	 rozpočtu	 obce	 Příkazy	 na	 rok	 2018-
2020
l Kompetence	 Rady	 obce	 Příkazy	 ke	 schvalování	 rozpoč-	 
tových	opatření
l poplatek	 za	 provoz	 systému	 shromažďování,	 sběru,	 pře-	 
pravy,	 třídění,	 využívání	 a	 odstraňování	 komunálních	 odpadů	
na	rok	2018	ve	výši	400,-	Kč	(výše	poplatku	za	odpad	je	beze	
změny)
l bezúplatný	 převod	 části	 pozemku	 parc.	 č.	 1169/1	 ost.	
pl.	 o	 celkové	 výměře	 276	 m2,	 dle	 geometrického	 plánu	 
č.	 774-251/2016	 ze	 dne	 19.	 1.	 2017	 pozemek	 parc.	 č.	 1169/5	 
o	výměře	187	m2	a	pozemek	parc.	č.	1169/6	o	výměře	89	m2,	vše	
v	k.ú.	a	obci	Příkazy,	vše	z	vlastnictví	Olomouckého	kraje	do	
vlastnictví	obce	Příkazy	(jedná	se	o	převod	pozemků	pod	nově	
vybudovanými	chodníky	u	autobusových	zastávek	na	Vrtově)
l odstranění	 pohyblivé	 hranice	 na	 základě	 §	 50	 odst.	 8	 ka- 
tastrální	 vyhlášky	 č.	 357/2013	 Sb.,	 o	 katastru	 nemovitostí.	
mezi	 k.ú	Hynkov	 a	 k.ú.	 Střeň.	Nová	 hranice	 povede	 středem	
stávajícího	 toku	 v	 poloviční	 vzdálenosti	 mezi	 zaměřenými	
lomovými	body	hranice	vodního	toku	(jedná	se	o	změnu	v	rámci	
nového	mapování	Hynkova)

l stanovuje	 odměny	 za	 výkon	 funkce	 neuvolněných	 členů	
zastupitelstva	 obce	 měsíčně	 od	 1.1.2018	 (výše	 odměn	 byla	
schválena	na	stejné	úrovni	jako	v	minulých	letech	bez	navýšení	
dle	zákona)
l stanovuje	odměny	předsedům	a	členům	komise	rady	obce,	
kteří	nejsou	členy	zastupitelstva	obce	2x	 ročně	vždy	v	měsíci	
červen	a	prosinec	od	1.1.2018	
l Smlouvu	o	právu	provést	stavbu	mezi	Olomouckým	krajem	
a	obcí	Příkazy	na	stavbu	„III/03549	Příkazy	–	průtah“	(jedná	se	
o	schválení	možnosti	stavět	na	pozemcích	obce	a	Kraje)
l Smlouvu	 o	 společném	 zadávání	 veřejných	 zakázek	 na	
zhotovitele	 stavby	 „Silnice	 III/03549	 Příkazy	 –	 průtah“	
mezi	 Správou	 silnic	 Olomouckého	 kraje,	 p.o.,	 Olomouc	 
a	Obcí	Příkazy	 (smlouva	popisuje	společný	postup	při	výběru	
zhotovitele	stavby)
l Dodatek	 ke	 smlouvě	 o	 dílo	 ze	 dne	 10.4.2017	 mezi	 obcí	
Příkazy	 a	 Ivo	 Lakomý,	 Příkazy	 na	 akci	 „Sociální	 zázemí	 TJ	
Sokol	 Příkazy	 –	 část	 2	 šatny“	 (dodatek	 rekapituluje	 objem	
provedených	prací	a	celkovou	výši	ceny	2.171.924,60	Kč)
l nákup	 nemovitosti	 –	 rodinný	 dům	 č.p.	 20	 v	 obci	 Příkazy	
parc.	č.	141	o	výměře	1241	m2,	173/1	o	výměře	591	m2,	173/2	 
o	výměře	138	m2,	173/3	o	výměře	464	m2,	173/4	o	výměře	478	
m2,	 173/5	 o	 výměře	 97	m2	 ve	 vlastnictví	 	 Ladislava	 Slabého,	
Horní	Moštěnice	za	cenu	3.100.000,-	Kč.	
Nemovitost	bude	financována	dle	nabídky	České	spořitelny,	a.s.,	
se	 sídlem	Praha	4,	Olbrachtova	1919/62,	PSČ	140	00,	 IČ:	45	
24	 47	 82.	Výše	 úvěru	 3.100.000,-	Kč.	Úroková	 sazba:	 pevná	
sazba	pro	úvěr	se	splatností	3	roky:	1,17	%	p.a.	Měsíční	splátka	
87.928,00	 Kč.	 Možnost	 předčasného	 splácení	 a	 nedočerpání	
l bez	poplatku	a	sankcí.	(jedná	o	budovu	bývalého	holičství	 
s	pozemky	až	k	 areálu	hřiště	 za	účelem	vybudování	obecních	
bytů	s	možností	získání	dotace)	
l Plán	 společných	 zařízení	 v	 rámci	 Jednoduché	pozemkové	
úpravy	v	Příkazích	(jedná	se	o	projekční	zpracování	obchvatové	
účelové		komunikace	do	střediska	družstva)	
l stanovuje	výši	stočného	za	odvádění	odpadních	vod	pro	část	
obce	Příkazy	ve	výši	29,714	Kč/m3/rok	vč.	DPH	od	1.1.2018	
a	pro	část	obce	Hynkov	ve		výši	5,71	Kč/	m3	od	1.1.2018,	což	
představuje	 200,-	Kč	 na	 osobu	 a	 rok.	 (výše	 stočného	 je	 beze	
změny)
l pověřuje	kontrolní	výbor	k	provádění	kontroly	dodržování	
termínu	pro	vyvěšování	smluv	na	veřejné	zakázky	nad	500	tis.	
Kč.	
l bere	 na	 vědomí	 výsledek	 výzkumu	 spokojenosti	 rodičů	 
s	činností	ZŠ	Příkazy

Josef Škrabal

ŽIJE  MEZI  NÁMI  V  PŘÍKAZÍCH

 Tadeáš Fryčák v roce 2017 úspěšně reprezentoval  
v rámci radioelektrotechnického kroužku DDM Litovel v ra- 
dioelektrotechnické soutěži. Nejprve získal 2. místo v okresním 
kole odkud postoupil do krajského kola, kde se umístil na 1. 
místě. Jako zástupce Olomouckého kraje odjel reprezentovat na 
celostátní soutěž do Hradce Králové. Po třídenním soustředění, 
vybojoval 3. místo v kategorii mladších žáků Ž1. V celkovém 
počtu 10 zúčastněných krajů se Olomoucký kraj umístil 
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na krásném 2. místě. Do soutěže se přihlásil s FM rádiem  
s digitálními hodinami a barevnou hudbou. V rámci soutěže jsou
hodnoceny 3 oblasti: vlastní výrobek, dokumentace, funkčnost 
a bezpečnost výrobku, dále pak ověření teoretických znalostí 
formou testu a sestavení soutěžního výrobku.
Stránky kroužku:
http://radioamateri.pe.hu/
a stránky DDM Litovel http://www.ddmlitovel.cz/

Na základě výsledků soutěže převzal Tadeáš ocenění starosty 
města Litovle - Litovelská naděje, dále pak ocenění z krajského 
úřadu Talent Olomouckého kraje.

	 Kromě	toho	úspěšně	reprezentoval	Gymnázium	Jana	Opletala	
jako	 žák	 primy	 v	 Matematické	 olympiádě	 a	 Pythagoriádě,	
kde	skončil	na	 třetím	a	druhém	děleném	místě.	Nyní	 jako	žák	
sekundy	získal	v	Bobříku	informatiky	v	národním	kole	plných	
240	bodů	a	z	celkem	25855	dětí	skončil	mezi	133	vítězi.

Článek,	 který	 byl	 otištěn	 v	Litovelských	 novinách	 na	 základě	
získání	ocenění	Litovelská	naděje:

Odkdy se svému oboru věnuješ a kdy a proč tě začal skutečně 
bavit?
Když	jsem	byl	v	první	třídě,	dostal	jsem	od	Ježíška	na	Vánoce	
stavebnici	 Boffin,	 se	 kterou	 jsem	 stavěl	 různé	 elektronické	
obvody.	O	prázdninách	ve	druhé	třídě	napadlo	mou	maminku,	
že	 by	 mě	 přihlásila	 do	 kroužku	 radioelektrotechniky.	 A	 tak	
jsem	 přišel	 v	 polovině	 září	 do	 DDM	 na	 zkušební	 hodinu,	
kde	 jsme	 ohýbali	 z	 vodičů	 hlavolamy	 a	 sestavili	 první	 obvod	
-	 blikač.	 Při	 stavění	 prvních	 konstrukcí	 jsem	 zjistil,	 že	 mě	
radioelektrotechnika	baví,	a	tak	chodím	už	čtvrtým	rokem.

Na které své nejzajímavější nebo nejprestižnější působení 
vzpomínáš a proč?
Moje	nejzajímavější	soutěž	byla	radioelektrotechnická	v	Hradci	
Králové.	 Byla	 na	 dva	 dny	 -	 v	 pátek	 jsme	 přijeli,	 odevzdali	
domácí	 výrobek	 -	 FM	 rádio	 a	 napsali	 odborný	 test.	V	 sobotu	
jsme	pájeli	soutěžní	výrobek	-	multimediální	měřič	.	Měl	jsem	
ho	hotový	asi	 za	dvě	a	půl	hodiny	a	potom	 jsem	ho	dal	panu	
Zubrovi,	který	ho	nakonfigurovával.	Při	konfigurování	ale	zjistil,	
že	něco	není	v	pořádku	-	zpětná	vazba	byla	pomalá.	A	tak	jsem	
hledal	a	hledal,	ale	žádnou	chybku	jsem	nenašel.	Spoje	jsem	měl	
zapájené	hezky	a	součástky	osazené	dobře.	Zkoušel	jsem	očistit	
desku	 s	 plošnými	 spoji	 lihem	 a	 vodou,	 ale	 nic	 nepomáhalo.	 
A	pak	přišla	13.	hodina	a	museli	jsme	výrobek	odevzdat.	Když	
jsme	čekali	na	vyhodnocení	a	já	si	myslel,	že	se	neumístím	kvůli	
funkčnosti	výrobku,	přišel	za	mnou	rozhodčí	a	řekl	mi,	že	můj	
výrobek	je	funkční.	Tak	jsem	se	zaradoval	a	on	ještě	dodal,	že	
při	 výrobě	 v	 Číně	 došlo	 k	 chybě,	 kdy	 na	 součástce	 krystalu	
byla	vytištěna	špatná	hodnota	frekvence	a	kvůli	tomu	došlo	ke	
zpomalené	 odezvě	 ovládání	 multimetru.	A	 tak	 jsem	 si	 domů	
odnesl	vlastní	profesionální	měřič.	Po	vyhodnocení	jsem	dostal	
cenu	-	tři	stavebnice,	které	jsem	hned	následující	den	postavil.

Jaké jsou tvé plány do budoucna? Máš nějakou vysněnou 
metu?
Do	budoucna	bych	chtěl	sestrojit	meteostanici,	která	by	měřila	
teplotu	 s	 přesností	 na	 setiny,	 vlhkost,	 tlak,	 rychlost	 větru	 
a	směr	větru.	Z	těchto	údajů	by	potom	Picaxe	vypočítalo,	jaké	
bude	 počasí.	 Také	 bych	 přidal	 hodiny	 s	 alarmem,	 stopkami	
a	 časovačem.	 Jednou	 bych	 se	 chtěl	 stát	 profesionálním	

www.prikazy.cz
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radioelektrotechnikem	a	umět	si	vymyslet	všechny	konstrukce	
jako	pan	učitel	Bahounek.

Kolik času týdně se musí člověk tvé činnosti věnovat, aby se 
mohl stát Litovelskou nadějí?
Já	 se	 věnuji	 radioelektrotechnice	 v	 každé	 své	 volné	 chvilce.	
Když	 najdu	 zajímavou	 konstrukci,	 klidně	 i	 těžkou,	 věnuji	 se	
ji	 klidně	 několik	 hodin	 denně,	 dokud	 ji	 nedokončím.	 Pak	 se	
ohlížím	po	nějaké	nové.	Někdy	zvládnu	i	dvě	konstrukce	za	den.

Můžeš představit svého trenéra/učitele? V čem tkví jeho know-
how (znalosti, vědomosti, zkušenost)?
Můj	 pan	 učitel	 se	 jmenuje	 Jiří	 Bahounek,	 má	 velice	 obsáhlé	
znalosti	 o	 radioelektrotechnice	 -	 umí	 vytvořit	 vlastní	 schéma	
obvodu,	chápe	všechny	konstrukce	a	zná	hodně	součástek	(od	

typů	až	po	jednotlivé	funkce	-	a	že	jich	je).	Děti	od	8	do	18	let	
učí	rád	už	asi	30	let.	Bez	jeho	pomoci	a	velké	trpělivosti	bych	
nedosáhl	takových	úspěchů.

„S Tadeášem jsme se setkali u nás i jako s nadějným 
harmonikářem“

B. Mikolajczyková - Tadeášova učitelka z 1. třídy.

www.prikazy.cz



SMÍŠENÝ PĚVECKÝ SBOR PŘÍKAZY 
V ROCE 2017

 Členové Smíšeného pěveckého sboru z Příkaz se scházeji  
v budově školy každé úterý v 18 hodin, až na ohlášené výjimky. 
Dobu věnujeme nejen nacvičování a procvičování písní, ale 
najdeme i chvilku na povídání; sbor se jednou ročně sejde 
speciálně k přátelskému prodebatování sborových či osobních 
věcí.
 S výsledky našeho pěveckého úsilí jste se mohli v roce 2017 
setkat na vystoupeních nejen v Příkazích. 

Kdy a kde to bylo v tomto roce: 
11. 1. v Odborném léčebném ústavu Paseka na vánočním  
  koncertu
13. 1. v příkazské kapli sv. Cyrila a Metoděje při mši svaté.
  7. 4. v příkazské kapli sv. Cyrila a Metoděje při mši svaté za  
  Boleslava Vacu. Zahráli zde i jeho přátelé Jiří Réda,  
  Vlastimil Nedoma a Jan Duda.
14. 5. v Příkazích na Májovém koncertu se SPS SENZAKORD  
  z Litovle
27. 5. ve Šternberku na 9. ročníku FESTIVALU PĚVEC- 
  KÝCH SBORŮ
  4. 6. v Litovli na KONCERTU POPULÁRNÍ HUDBY aneb  
  každý to vidí jinak
  5. 8. v Hanáckém skanzenu v Příkazích při akci Den na  
  statku
  9. 9. v Nákle na faře při akci Dokořán
22. 9.  v Příkazích při oslavách 105. výročí budovy školy
  1. 12. na Hynkově na koncertu při rozsvěcování vánočního 
  stromu
  2. 12. v kapli sv. Floriána ve Třech Dvorech na adventním   
  koncertu
  v příkazské kapli sv. Cyrila a Metoděje na adventním  
  koncertu
 6. 12. v Odborném léčebném ústavu Paseka na adventním  
  koncertu

 Budeme rádi, když vy, kteří rádi hezky zpíváte, přijdete 
mezi nás vyzkoušet si zazpívat písně, které pro nás upravuje 
naše obětavá dirigentka Mgr. Iveta Navrátilová a od letoška i 
pan František Mlynář. 
 A vy, kteří si na to netroufáte, potěšíte nás, když za námi 
přijdete jako posluchači.
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 Těšíme se na vás i v roce 2018, do něhož přejeme vše 
nejlepší, hodně štěstí, zdraví a krásných nejen pěveckých (první 
bude již v pátek 5. ledna 2018) setkání. 

Za členy Smíšeného pěveckého sboru Příkazy
Mgr. Božena Mikolajczyková

Rozsvícení vánočního stromu na Hynkově

 Stalo se na Hynkově hezkou tradicí, že se začátkem 
adventního období pořádají místní hasiči za přispění obce 
Příkazy slavnostní rozsvícení vánočních symbolů naší obce – 
-stromečku a kapličky. Letos jsme tak učinili v pátek 1. prosince. 
V 18 hodin promluvil pan starosta Sívek a přivítal všechny 
přítomné spoluobčany. Následně nám zazpívali a zarecitovali 
žáci ZŠ Příkazy pod vedením paní učitelky Evy Zvěřové a svým 
pásmem klasických i moderních koled a říkadel nám zpříjemnili 
tento krásný, ale chladný večer. Samozřejmě byly připraveny  
i další zahřívací prostředky, a to v podobě horkých, alkoholických 
i nealkoholických nápojů – výborný hasičský punč a čaj. Pak už 
nastala chvíle na samotné rozsvícení, kterým jsme v naší obci 
oficiálně zahájili adventní čas. 
 Tím však páteční program nekončil, většina přítomných 
se přemístila na kulturní dům, kde zahájili své vystoupení 
členové Smíšeného pěveckého sboru Příkazy pod vedením 
své sbormistryně Ivety Navrátilové. Vzhledem k tomu, že na 
Hynkově nemáme moc šancí vidět, a hlavně slyšet toto uskupení 
„v akci“, náležitě jsme si jejich koledy v krásných hanáckých 
úpravách užili, stejně jako mluvené slovo, kterým byl tento 
krátký koncert doplněn. Zejména je pak třeba vyzdvihnout 
fantastické zpracování písně Hallelujah od Leonarda Cohena, 
kterou jsme měli možnost si pro velký úspěch poslechnout hned 
dvakrát. Celé vystoupení si vysloužilo veliký potlesk. Večer 
na sále kulturního domu pokračoval příjemným sousedským  
i přespolním posezením a plnil podstatu tohoto vánočního 
období, kterým je setkávání všech dobrých lidí. O tom však až 
někdy příště. 
 Jménem Sboru dobrovolných hasičů Hynkov děkuji 
všem, kteří se podíleli na přípravě této akce, a zejména pak 
všem vystupujícím za výborný kulturní zážitek. Poděkování 
samozřejmě patří všem občanům Hynkova a Příkaz za to, že 
nesedí doma za pecí a podílí se svou účastí na životě v naší obci.

Filip Vočka

www.prikazy.cz
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Všem spoluobčanům přejeme do roku 2018 hlavně pevné zdraví  
a osobní pohodu a štěstí. Ať se s úsměvem na tvářích společně 
setkáváme i celý následující rok.

Jaromír Tomanec

Ve škole a školce byl Mikuláš

 V úterý 5. prosince „narušil“ školní výuku v místní mateřské 
a základní škole Mikuláš. Spolu s andělem a čertem přišel za 
dětmi. Ve velké většině byly děti pochváleny za to, jak jsou 
hodné a dobře se chovají doma i ve svých třídách. Někdy 
musel sice Mikuláš trošku hubovat a zavolat si k sobě blíž čerta  
s řetězem, ale děti vždy ochotně slíbily, že se ve všem zlepší. A tak 
mohl anděl rozdat drobné sladkosti, které měl pro ně připraveny.  
I když se sem tam objevila u dětí nějaká ta slzička, tak si myslím, 
že se děti nebály. Vždyť v některých třídách měly pro Mikuláše 
připravené básničky a písničky, a když od nich tato návštěva 
odcházela, tak se usmívaly a mávaly na rozloučenou.

Jaromír Tomanec

Kulturní komise při Radě obce Příkazy 
a  Smíšený pěvecký sbor Příkazy Vás zvou

v pátek  5. 1. 2018  od 18:00 hod. na

T Ř Í K R Á L O V Ý
K O N C E R T
v	kapli	sv.	Cyrila	a	Metoděje

účinkují
Chrámový	sbor	ze	Skrbeně	l Schola	Těšetice	l SPS	z	Příkaz

dirigují
Jiří	Pospíšil	l	Jaromír	Kvapil	l	Iveta	Navrátilová

Přejeme příjemný zážitek, 
krásné Vánoce a šťastný nový rok 2018

V	případě	velmi	mrazivého	počasí	se	koncert	uskuteční	v	
náhradních	prostorách,	které	budou	oznámeny	rozhlasem

Odvoz odpadů v roce 2018

Svoz komunálního odpadu je prováděn 1x za 14 dní vždy ve 
středu:
3.1., 17.1., 31.1., 14.2., 28.2., 14.3., 28.3., 11.4., 25.4., 9.5., 
23.5., 6.6., 20.6., 
4.7., 18.7., 1.8., 15.8., 29.8., 12.9., 26.9., 10.10., 24.10., 7.11., 
21.11., 5.12., 19.12.

Plasty a papír jsou odváženy 1x týdně ve středu. Sklo – dle 
potřeby.
Nebezpečný a velkoobjemový odpad je možno ukládat na sběr- 
ný dvůr Náklo
Provozní doba: středa 8:00 – 17:00 hodin, sobota 8:00 – 11:00 
hod. 

Rok 2017 v klubu seniorů

 Seniorklub Příkazy byl i v roce 2017 aktivní. Členové klubu 
se pravidelně scházeli na tradičních středečních schůzkách. 
Zahájení bylo již 18. ledna, kdy nás na této schůzce starosta 
a místostarosta obce, pánové Jaroslav Sívek a Josef Škrabal,  
seznámili s tím, co se v loňském roce v Příkazích podařilo udělat 
a jaké plány mají pro rok letošní.
 A dále následoval pestrý program besed a přednášek.  
S cestovateli jsme mohli poznat mnoho zajímavých končin  
v celém světě. Poznali jsme krásy a život  několika, pro našince 
exotických, zemí. Lucie Bittnerová nás seznámila s Islandem, 
Václav Arnoš nám představil Bangladéš, Jiří Škurek nás zavedl 
do Íránu, s MUDr. Ivanou Spurnou jsme byli na Filipínách.  
V druhé polovině roku jsme také „cestovali“. S doc. Andrejem 
Pavlovičem jsme byli ve Venezuele, s Václavem Arnošem  
v Etiopii a s MUDr. Ivanou Spurnou na Aljašce. Před závěrem 
roku nás paní RNDr. Dina Štěrbová seznámila s obtížně 
přístupnou oblastí Arandu v horských končinách vzdáleného 
Pákistánu, kde pomáhá budovat a spravovat nejen českou 
nemocnici, ale i školu, vodovod a třeba i přístupové cesty. Od 
účastníků této besedy získala oprávněný obdiv a uznání. Tyto 
cestopisné přednášky v průběhu roku doplňovali pánové ing. 
Coufal a Jaromír Tomanec filmy a videoprojekcemi z českých  
i evropských destinací.
 Kromě cestování jsme besedovali i o zahradničení s ing. 
Vildnerem, pobavili jsme se nad hanáckými básničkami  
a příběhy s Petrem Linduškou, dozvěděli jsme se, co dělat pro 
své zdraví od obvodní lékařky MUDr. Andrei Adamcové a s Do- 
movem u dvou slunečnic, který pečuje o nemocné a přestárlé 
osoby, nás seznámila Mgr. Marta Sedláčková. Velmi pěknou 
exkurzi a besedu nám připravila předsedkyně zemědělského 
družstva Unčovice paní ing. Milada Měsícová.
 A několikrát jsme vyjížděli i mimo naši obec. Členové klubu 
se zúčastnili oslav MDŽ ve Skrbeni, Josefovské zábavy v Křelově 
a přehlídky tanečních seniorských souborů ve Velkém Týnci, 
kde naše „děvčata“ také vystupovala. Seniorklub jako každý rok 
uspořádal i několik výletů po blízkém i vzdálenějším okolí. Z těch 
menších to byla lednová a srpnová návštěva Vlastivědného muzea 
Olomouc a prohlídky výstav věnovaných císaři Franci Josefovi 
a císařovně Marii Terezii a dubnová  exkurze do litovelského 
pivovaru. Větší zájezd měl za cíl čokoládovnu v Troubelicích, 
arboretum v Bílé Lhotě a levandulovou farmu v Bezděkově.  
A při největším letním zájezdu, kterého se zúčastnilo 48 osob 
jsme navštívili zámek Jánský Vrch v Javorníku, soukromou 
sklárnu ve Vrbně pod Pradědem a zámek v Bruntálu.
 Zmínit se také musím o kulturních a společenských akcích. 
Tou největší byl samozřejmě již 16. seniorský ples, který se opět 
vydařil. Velmi oblíbené je také letní posezení s hudbou, tancem  
a grilováním u Jirky Kašlíka. V prosinci nám zpestřily mikulášské 
odpoledne svým vystoupením děti z mateřské školy a na samém 
závěru roku nás ještě čeká společná oslava Silvestra, na kterou 
zveme nejen členy našeho klubu.
 Nutno dodat, že naše členky v průběhu roku pomáhaly jako 
pořadatelky při různých obecních akcích, při soutěži o vesnici 
roku, kde také předvedly své taneční umění. Pomáhaly rovněž 
při úklidu veřejných prostranství  a v kapli sv. Cyrila a Metoděje. 
Těšíme se již na další rok a zveme další muže a ženy 
seniorského věku, aby přišli mezi nás a rozšířili naše řady. 

www.prikazy.cz
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nachystané, maminka ve svátečních tmavých šatech s bílým 
krajkovým límečkem, v lodičkách a zpravidla stihla i kulmou 
několik vln na svých krásných blonďatých vlasech. Vypadala 
jako nějaká kněžna. Než jsme sedli ke stolu, museli jsme počkat 
na tatínka, až se ve dveřích objevil v tmavém obleku, bílé košili 
a kravatě. Také já dodržuji tuto tradici, a proto mě hrozně mrzí, 
když přijde k mému štědrovečernímu stolu někdo nenastrojený. 
Ale bojím se něco říci, aby se v tu slavnostní chvíli neurazil. 
Slavnostní večeři zahajoval můj otec jako všichni jeho předci 
motlitbou „Anděl Páně zvěstoval Panně Marii poselství..“ I já 
ji takto vždy zahajuji, ale pochybuji, že moje děti - křesťanští 
ateisté, v ní budou pokračovat.
 Teprve pak se sedlo ke stolu. V prvních letech po válce byly 
večeře skromné. Bábovka, čaj s rumem, my děcka s citronem 
a na závěr zrnková, na parádním mlýnku na zdi pomletá káva. 
Krásně voněla a já se vždy dobrovolně hlásil k jejímu pomletí. 
Teprve později byly večeře slavnostnější - čočková polévka  
a bramborový salát s řízkem, kapra jsme mívali, až když jsem 
chodil na gymnázium. Jedlo se ze sváteční maminčiny svatební 
jídelní soupravy, svátečními příbory, obojí mám dodnes. Takto se 
prostíralo jen při slavnostních příležitostech, párkrát v roce. Na 
stole byly v několika miskách křížalky – doma usušená jablka, 
hrušky a švestky a také velká mísa s cukrovím. Bylo jich tam 
nejméně deset druhů, od jednoduchých – vanilkové rohlíčky, 
medvědí tlapky, linecké koláčky, zázvorky, pusinky až po složitě 
slepované a zdobené. Já podle maminčina receptu peču každý 
rok pár dnů před Štědrým dnem jenom první tři jmenované  
a pak je jíme až do března. Nejraději mám jen vlastnoručně 
dělané cukroví, darované kategoricky odmítám. Po večeři tatínek 
každému rozkrojil jablko. Když se objevila hvězdička, bylo to  
v pořádku, když se objevil křížek, hrozilo dotyčnému 
onemocnění. Zpravidla jsme všichni měli hvězdičku. Pak před 
každého položil čtyři ořechy a byly-li všechny dobré, nehrozilo 
nikomu nic zlého. Nakonec jsme ještě na lavoru pouštěli lodičky – 
skořápku od ořechu s hořící svíčkou. No, a pak se tatínek konečně 
zvedl, že se musí podívat, jestli v naší světnici již náhodou nebyl 
Ježíšek. Ozval se zvonec a my jsme konečně mohli vstoupit do 
světnice s rozžatým, krásně vonícím stromečkem a netrpělivě 
jsme hleděli na pět ve vánočním papíře zabalených balíčků. Ale 
dřív, než jsme je mohli rozbalit, jsme museli zazpívat všechny 
známé koledy. I já teď nepustím vnučku ke stromku, dokud 
celá rodina nezazpíváme několik koled. V balíčku jsme našli 
hlavně potřebné oblečení, nějakou levnou hračku a také jeden 
pomeranč. Dnes by pomeranč za dárek nikdo nepovažoval, ale 
my jsme z něho měli radost a jeho snědení odkládali, protože 
na další  jsme museli čekat až do příštích Vánoc. Když jsme 
se dárků nabažili, vzal nás tatínek do kouta světnice, kde jsme  
u praskajících kamínek na zemi poslouchali pohádky, které nám 
potmě jen s rozžatým stromečkem vyprávěl.
 Na první svátek vánoční jsem s maminkou chodil na „Jitřní“ 
do farního kostela v Kralicích. Začínala ve čtyři hodiny ráno, 
otec se sestrami chodil až na „Hrubou“ v deset hodin. Než se 
vrátili, měla maminka nachystaný oběd – zpravidla husu se 
zelím, já zatím připravil slavnostní stůl. Na druhý svátek vánoční 
jsme buď jeli navštívit dědečka, tatínkova otce do Štětovic, to 
jsme cestovali vlakem z Bedihoště do Vrbátek a odtud pěšky do 
Štětovic, nebo nás přijela navštívit maminčina sestra s rodinou  
z Prostějova..
 Když to shrnu, v době mého dětství nebylo ničeho nazbyt, 
nebyla televize, do kina jsme chodili s tatínkem do Kralic občas 
v neděli odpoledne. Rodiny měly víc času se scházet, víc jsme 

Vánoce tehdy a dnes

 Tím tehdy myslím období mého dětství od konce druhé 
světové války do roku 1955. Nežilo se lehce. Potraviny  
a oblečení byly k dostání jen na přídělové lístky. Tento přídělový 
systém byl zrušen u potravin v roce 1953, u textilu a obuvi až  
v roce 1957. Můj kopřivový oblek do tanečních byl koupen ještě 
na tyto tzv. body. Žili jsme v té době všichni skromně. Když 
srovnám dnešní obchody a obchodní centra, už od října vánočně 
vyzdobené, s nepřebernou nabídkou lákavého zboží, které 
si navíc můžete objednat i přes internet a zboží vám dovezou 
až domů, jak zajišťuje dárky moje vnučka Klárka, s tím, jak 
to bylo tehdy, zní to tak neskutečně, že mi to mladí nebudou 
ani věřit. U nás dárky nakupovala maminka. Hlavně oblečení, 
nějakou knížku; já dostal jednou pod stromeček velkou knihu 
fotografií Ericha Tylínka - Zvířata v ZOO, ale mladší sestřičky 
i nějakou hračku. Dnes dostanete hračky v každém obchodě, 
dokonce i u benzinových pump. V Prostějově byly tehdy hračky  
k dostání v Asu, kousek od banky a ve speciální prodejně hraček 
v rohu náměstí u muzea. Bylo mi asi 10 let, když mne maminka 
poslala pár dnů před Štědrým dnem koupit pro mé mladší sestry 
nějakou panenku, údajně právě ten den před Vánocemi dostanou 
ještě zboží. Přijel jsem na kole, to nechal před Asem (tehdejší 
prostějovský obchodní dům) a tam jsem v oddělení hraček 
koupil jednu plastovou panenku, bez vlasů a mrkacích očí ale 
už  s hýbacíma nohama a rukama. Když jsem chtěl dvě, řekli mi, 
že mohou prodávat pouze po jedné. Tu druhou jsem pak koupil  
v prodejně na náměstí.
 Vánoce bývávaly zpravidla na sněhu, ale pamatuji i jedny, 
kdy jsme na Štědrý den s klukama od sousedů jezdili jen tak 
polehku na kole. Ale zpravidla mrzlo a většinou byl i sníh. To 
jsme buď chodili bruslit na močál v lesíku zvaný Okroužek  
a domů nazpět na bruslích po mlýnském potoku až k mlýnu, 
nebo jsme sjížděli na saních mírné i prudší svahy v hliníku  
a lesíku pod kostelem. Největší zážitek byl, když nás několik 
některý hospodář zapřáhl se sáňkami za velké sáně, tažené 
párem koní a my takto pospojovaní s ním jeli až do Tovačova. 
Naštěstí tehdy skoro žádná auta nejezdila. Já jsem občas zapřáhl 
do sáněk našeho velkého psa Baryka, křížence českého fouska 
a německého ovčáka a vezl na saních dvě mladší sestřičky až  
k hrubeckému zámku a nazpátek jsem na sáňky nasedl i já a Baryk 
s námi pelášil domů. Tak, jak je dnes v každé vesnici nazdobený 
vánoční strom, za mého dětství byl jen na prostějovském náměstí 
a samozřejmě v každém kostele.
 Na Štědrý den byl velký půst. A my hoši a děvčata ho 
dodržovali, protože bychom neviděli zlaté prasátko, nikdo 
z nás ho ale stejně neviděl. Celý den jsme byli celí napjatí  
a mimořádně hodní až úslužní a nabízeli svoji pomoc při poklidu 
dobytka nebo v kuchyni při škrabání nebo loupání brambor. Ale 
spíš jsme mamince překáželi. Ta stačila o něco dříve než v jiný 
den poklidit domácí zvířectvo – 2 krávy, dvě prasata, dvě až tři 
kozy, slepice, kachny a husy. Zpravidla jí s tím pomohl tatínek, 
když se vrátil odpoledne z práce ve Wikovce, kde pracoval 
jako kovář. (Štědrý den býval obyčejným pracovním dnem.) 
Ten zvládl všechno, včetně podojení krav, podojit kozy však 
odmítal. A pak nás maminka vykoupala, převlékla do svátečního 
oblečení a vyhnala i s otcem na procházku, aby stačila nastrojit 
stromeček a připravit štědrovečerní stůl. Zpravidla nás otec 
vezl na saních po cestě k zámku, a pak podél mlýnského 
potoka až ke stavidlu u Otonovic. Do našeho návratu musela 
maminka všechno stihnout. Když jsme se vrátili, bylo všechno 
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 začal vystoupením žáků základní školy a smíšeného 
pěveckého sboru v místní kapli. Vystoupení našeho sboru má 
vždy vysokou úroveň a vánoční tematika písní zvláště závěrečné 
Tiché noci, do hanáčtiny přebásněné autorem několika 
hanáckých publikací Petrem Linduškou, mi vehnala slzy do očí. 
Když jsem stál ve frontě na punč, přišel za mnou jeden bývalý 
spolupracovník z kravína a položil mi sugestivní otázku: „Ty 
ještě žiješ?“ Nasadil mi brouka do hlavy, jestli se po dědině 
nevykládá, že už melu z posledního. Ale nic jsem se nedozvěděl, 
a když jsem mu koupil punč, ztratil se mi. 
 To na příkazském vánočním jarmaku 9. prosince byla lepší 
atmosféra. Přispěl k ní i onen bývalý spolupracovník, když mne 
donutil vypít čtvrtku jeho čerstvě vypálené slivovice. Nevěřil 
jsem vlastním očím, když jsem před hotelem uviděl velké 
pódium, stejné, jaké jsem viděl den předtím na olomouckém 
náměstí. Dopoledne tam vystupovala skupina Vagon a odpoledne 
známá kapela Poutníci. Ta na závěr zahrála několik koled a při 
Tiché noci jsem se zase neubránil dojetí. Na návsi byly i čtyři 
stánky s občerstvením, které zajistili příkazští a hynkovští 
Sokoli, příkazští myslivci a hasiči. Já jsem si dal u myslivců 
výborný zvěřinový guláš a u příkazských Sokolů zabíjačkový 
ovar. Když ho přede mne postavil Jirka Vaca, napadlo mne, že 
bych se ve svém věku obžerství měl vyhýbat. Na druhou stranu 
nejezte to, když je to tak dobré. Kolik jsem vypil punčů, přesně 
nevím. Bylo jich asi pět. Poslední do mne vlila naše zubařka 
Ivanka i přesto, že jsem se bránil. Ale ubraňte se bábě, chtěl jsem 
říci dámě. Na velkém sále našeho hotelu i v zasedačce byly ve 
třech řadách stánky s rozmanitými dárky i vánočními ozdobami, 
všude panovala pěkná vánoční nálada.  
 Celou jednu stěnu našeho velkého sálu zabírala výstava 
fotografií ze života kašmírské vesnice v Pákistánu ve výšce víc 
jak 4500 metrů nad mořem, na kterou narazila se svým kolegou 
při hledání nové výstupové cesty na K2 naše spoluobčanka 
horolezkyně Dina Štěrbová. To, co objevili, byl středověk. Milí 
a pohostinní lidé žijící v úzkém kontaktu se svými zvířaty (jaky 
a ovcemi), promoření společnými parazitárními onemocněními, 
bez jakékoli zdravotní péče. To vedlo tuto dvojici k zorganizování 
výstavby malé nemocnice, na kterou přispívali jimi oslovení 
sponzoři. Je to velký pokrok, i když tam pracuje zacvičený laik, 
který diagnostikuje a rozdává antibiotika a antiparazitika. Dnes 
už na místo dochází jednou za čtrnáct dnů ženská sestra a jednou 
za měsíc i lékař, kterému zajistili i proškolení v oblasti očního 
lékařství v Česku. Fotografie zachycují průřez každodenního 
života této dvoutisícové vesnice. Znám Dr. Štěrbovou dlouho. 
Nikdy jsem netušil, že tato vysokoškolská učitelka přednášející 
statistiku a topologii na olomoucké Přírodovědecké fakultě 
UP (učila moji ženu Alenu i mé dvě starší děti) má kromě 
horolezectví ještě umělecké sklony. Můžete se o tom přesvědčit 

při návštěvě naší kaple, pro kterou zvláštní technikou na skle 
namalovala obrázky s celou křížovou cestou. Dina Štěrbová je 
nejznámější občankou naší obce. Je známá nejen v republice, ale 
v horolezeckých kruzích v Evropě a po celém světě. Pochopil 
jsem to, když jsem si přečetl její knihu Touhy a úděl, knihu  
o ženách, které zdolaly osmitisícovky.
 Byl jsem se také podívat na den otevřených dveří v nově 
vybudovaném komplexu šaten v našem sportovním areálu. 
Nádhera. Napadlo mne, jestli si je naši Sokoli, vzhledem ke 
svým dosavadním výsledkům, zaslouží. A stejnou  myšlenku 
vyslovil i bývalý hráč Jarda Kadlčík. Nadhodil jsem, jestli my 
dva bychom byli schopni našim Sokolům na hřišti pomoci. Ale 
abych jen nepomlouval. Myslím, že naši Sokoli na sobě pracují 
už i tím, že intenzivně připravují vlastní fotbalové benjamínky. 
Pokud vydrží, budou Příkazy časem hrát i divizi.
 Když to tak shrnu, musím konstatovat, že letošní vánoční 
jarmak se vydařil. I počasí, dá se říci, přálo. Obdivuji všechny ty, 
kteří se zapojili nejen jako organizátoři či prodávající v sále ale  
i u stánků s občerstvením venku, že to vydrželi až do konce. Patří 
jim za to poděkování, že pro nás svařáky a punče posrkávající  
a s hudbou pobrukující vytvořili krásnou adventní atmosféru.  
A takoví ti kocmrdálci, kteří všechno kritizují, by si měli položit 
otázku, zda oni sami někdy něco nezištně pro obec a její dobré 
jméno udělali. A tož hezké Vánoce a ať vám Ježíšek, byli-li jste 
hodní, něco naloží. 

Váš Standa Kovář

si všeho vážili. Lidé se nadřeli a já se dodnes divím, jak všechno 
stihli. A jak to vypadá dnes v době nadbytku a různých lákadel, 
vidíte sami. 
 Svou nostalgickou vzpomínkou chci říci, že ne vždycky bylo 
tak dobře. A pokud si toto mé povídání přečetl někdo z mladé 
generace, dozvěděl se, jaké to někde bývávalo, pokud někdo z 
těch, kteří leccos pamatují, možná zavzpomínali se mnou. Vždyť 
doba adventní by měla být dobou rozjímání. 

Váš Standa Kovář

PLÁN  AKCÍ  NA  ROK  2018

LEDEN
  5. 1. (pá) Tříkrálový koncert SPSP 
13. 1. (so) Myslivecký ples – Příkazy
27. 1. (so) Sokolský ples - Příkazy
28. 1. (ne) Dětský karneval - Příkazy

ÚNOR
10. 2. (so) Hasičský ples – Příkazy 
  Ostatky - Hynkov
17. 2. (so) Ples seniorů
18.2. (ne) Divadlo - ochotníci z Litovle
18. 2. (ne) Dětský maškarní karneval - Hynkov
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Dostali jste se do obtížné situace a nevíte, 
na koho se obrátit?

 Olomoucká kancelář organizace Člověk v tísni o. p. s. 
poskytuje bezplatné sociální poradenství rodinám s dětmi  
i jednotlivcům, kteří se ocitli v nepříznivé sociální situaci a neví 
si s ní rady.

S čím se na nás můžete obrátit?
 Pokud Vás trápí dluhy, pomůžeme vám se zorientovat ve 
vaší situaci, sepsat splátkový kalendář, odpovědět na exekuční 
výzvu, případně napsat návrh na osobní bankrot.
Dále naše služba nabízí podporu při vyřizování dávek 
státní sociální podpory, hmotné nouze, doprovody na 
úřady, asistenci při hledání zaměstnání nebo vhodnějšího 
bydlení. Rodinám s dětmi nabízíme pomoc s rodinným 
rozpočtem, podpoříme rodiče a děti ve vzdělávání,  
v kontaktu se školou a dalšími institucemi.
 Jsme terénní služba, což znamená, že Vás můžeme navštívit 
i u Vás doma mimo Olomouc.
 Kancelář se nachází v Olomouci na ulici Litovelská 14. 
Naše pracovnice jsou k zastižení na mobilním telefonu ve všední 
dny od 8 do 16,30 hodin. 

Kontakty: 
Tereza Buchtová – 731 690 966 
Bc. Lucie Jirušková – 777 782 078
Bc. Štěpánka Drábková – 777 367 873

Závěrem roku – TJ Sokol Příkazy

 Závěrem roku 2017 si ještě připomeneme, jak skončila 
naše mužstva po podzimní sezóně ročníku 2017/2018. Pokud 
začneme od nejmenších, benjamínci mladší po svých turnajově 
hraných zápasech získali 34 body a ve své skupině skončili 
na 1. místě. Starší benjamínci získali ze svých zápasů 9 bodů 
a umístili se po podzimní sezóně na 3. místě ve své skupině. 
V letošní sezóně nově vzniklý dorost, pod oficiálním názvem 
dorost Příkazy-Náklo, získal za podzimní část 31 bod a stojí si 
na 3. místě. Tabulku II. třídy dorostu vede tým FC Hněvotín s 39 
body. „B“ mužstvo, které hraje IV. třídu sk. B, má za podzimní 
část 21 bod a je na 3. místě. Tuto skupinu vede s 25 body tým 
Pňovic. A naše „A“ mužstvo, které hraje II. třídu, si stojí s 24 
body na 6. místě. II. třídu vede s 36 body tým Sokol Újezd  
u Uničova.
 Určitě stojí za připomenutí, že závěrem podzimní sezóny 
jsme konečně začali používat nové šatny a těšíme se, až s jarní 
sezónou začneme využívat celé nové zázemí, které ještě budeme 
muset přes zimní pauzu dokončit. Také stojí za zmínku, že 
kvůli špatnému stavu hřiště na konci října byla zrušena některá 
domácí utkání A i B mužstva. Po domluvě se soupeři se nakonec 
tato utkání odehrála na venkovních hřištích.
 Také pomalu začínáme plánovat ples a dětský karneval. 
Společenský ples se uskuteční v sobotu 27.ledna 2018 od 20 
hodin, o den později, v neděli 28.ledna 2018 od 14 hodin, se 
mohou jít pobavit i děti na tradiční karneval se šaškem Viki. Na 
obě akce jste srdečně zváni.

 TJ Sokol Příkazy, z.s. Vám přeje krásné Vánoce a šťastný rok 
2018.

Za TJ Sokol Příkazy Kateřina Hrubá

Povinné kontroly kotlů na tuhá paliva

 Od 1.1. 2017 dochází ke změnám povinností na straně 
provozovatele kotlů na pevná paliva o jmenovitém tepelném 
příkonu 10 až 300 kW, které slouží jako zdroj tepla pro teplo- 
vodní soustavu ústředního vytápění. 
 Provozovatelé těchto spalovacích zdrojů na pevná paliva mají 
povinnost zajistit provedení první kontroly technického stavu  
a provozu zdroje nejpozději do 31.12.2016 a následně pak 
jednou za dva kalendářní roky. 

 Tato povinnost vyplývá z § 17 odst. 1 písm. h, a § 41 odst. 15 
zákona 201/2012 Sb., o ochraně ovzduší. 
 Provozovatel spalovacího zdroje je povinen na vyžádání 
předložit obecnímu úřadu obce s rozšířenou působností doklad 
o provedení této kontroly.
 Kontrolu kotle je oprávněná provést jen osoba, která je 
proškolená výrobcem a je držitelem oprávnění k instalacím, 
provozu a údržbě. 
 Jsme firma, která má oprávnění pro provádění kontrol všech 
druhů kotlů Viadrus. Můžeme také provádět tyto práce u kotlů  
s neznámým výrobcem a kotlů, kde už skončila výroba.
 Nabízíme vám tímto provedení kontroly a následné vystavení 
protokolu za 847 Kč/ks. Jak je uvedeno tato kontrola platí dva 
roky.

 V případě zájmu volejte na tel.: 777 707 862, nebo pište na:
harastej.v@seznam.cz
Oprávnění - evidenční číslo: 2016-02-001295
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Uzávěrka příštího čísla: 15.2.2018

OZNÁMENÍ

 Oznamujeme občanům, že Obecní úřad Příkazy bude 
v době od 21.12. 2017 – 1.1.2018 uzavřen z důvodu čerpání 
řádné dovolené. 
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